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Ut med populära sjukhus
direktören Margareta Rödén, 
in med konsultlösningar. 
  Upprördheten är stor bland 
personalen vid Sundsvalls 
sjukhus sedan landstings 
ledningen valt att blanda sig i 
pågående besparingsarbete. 

Det var efter ett möte strax 
före nyår som landstings
rådet Ewa Söderberg (S) med
delade förändringarna. För
troendet för Margareta  
Rödén var borta, och i stället 
gavs Sigbjörn Olofsson upp
draget att dubblera som sjuk
husdirektör i både Örn
sköldsvik och Sundsvall.

Landstingsdirektör Sara 
Ekström vägrade att verk
ställa beslutet och valde i 
stället att säga upp sig.

Även tidigare har det gniss
lat en del i kontakterna mel
lan Margareta Rödén och den 
politiska ledningen, men hon 
tog ändå emot beslutet med 
stor förvåning.

– Min förändringsfilosofi 
har gått ut på att göra persona
len delaktig i beslut och ge
nomförande. Det handlar om 
så pass kvalificerad vård att 

man inte kan bestämma hur 
allting ska fungera på golvet. I 
Sigbjörns och konsultföretaget 
Mantecs värld är det topdown 
som gäller: de bestämmer, 
verksamheten ska verkställa.

Margareta Rödén har fått ett 
mycket starkt stöd av perso
nalen på sjukhuset. Ett stort 
antal läkare har skrivit under 
ett upprop, initierat av kirur
gen Alfred Janson, som pro
testerar mot förändringarna.

Nye sjukhusdirektören Sig
björn Olofsson menar att det 
krävs en minskning av orga
nisationen med cirka 700 
tjänster för att leva upp till 
sparkravet på 235 miljoner 
kronor. Sjukhusledningen 

har lovat att undanta läkar
bemanningen från bespa
ringar, med reservation för 
att man inte kommer att ny
anställa efter alla pensions
avgångar.

Det hårt kritiserade kon
sultföretaget Mantec ges en 
central roll.

– Det går att göra detta 
själv, men med Mantecs sup
port vinner vi tid och precisi
on. Och tid har vi inte gott om 
när kostnadsnivån ligger 12–
20 miljoner kronor per må
nad över det som den borde 
göra, säger Sigbjörn Olofsson.

Läkartidningen har sökt 
landstingsrådet Ewa Söder
berg för en kommentar men 
inte fått svar.

På onsdagen den 13 januari 
deltog dock Ewa Söderberg 
vid ett informationsmöte 
som Medelpads läkarfören
ing ordnade. Mötet var välbe
sökt men många läkare var 
besvikna efteråt.

– Vi hade hoppats att Ewa 
Söderberg skulle ta lite an
svar för det som hänt. Men 
hennes åsikt var att ingen 
hade fått sparken och att det 
är ett tjänstemannabeslut att 
anlita Mantec. Det är ganska 
långt från vår bild av verklig
heten, säger Alfred Janson.

Fredrik Mårtensson
 frilansjournalist

En längre version av artikeln 
finns på Lakartidningen.se

Ut.  
Margaretha 
Rödén, sjuk
husdirektör

Sa upp sig. 
Sara Ekström, 
landstings
direktör 

In. Sigbjörn 
Olofsson,  
dubbel sjuk
husdirektör

Läkare stöder sparkad sjukhusdirektör

Det finns blod kvar, röntgen
bilder av flickans hjärna ska 
läggas till förundersökning
en och förhör ska hållas med 
en överläkare i barnanestesi 
och intensivvård. Däremot 
görs ingen genomlysning av 
RMV:s hantering av ärendet.

Efter att åklagare Peter  
Claeson i höstas avslutat för
undersökningen angående 
den dråpmisstänkta narkos
läkaren fick försvarsadvoka
ten Björn Hurtig möjlighet 
att begära kompletteringar. 
Av de fem specifika önske
målen (Läkartidningen 
50/2009, sidan 3436) har 
han nu efter en del skriftväx
ling fått positivt besked om 

tre. Till att börja med svara
de Peter Claeson utan vidare 
kommentar att blod från ur
sprungsprovet finns kvar. 

Däremot avslog Peter Clae
son Björn Hurtigs begäran 
om en vertikal revision av 
Rättsmedicinalverkets labo
ratorium. 

Björn Hurtig begärde ock
så att förundersökningen 
skulle kompletteras med en 
serie röntgenbilder av flick
ans hjärna som togs under de 
månader hon levde, somma
ren 2008. Av obduktionspro
tokollet framgick att flickan 
hade lite hjärnvävnad och att 
mycket vätska fanns i hjär
nans hålrum. Peter Claeson 

har meddelat att han beslutat 
inhämta de aktuella röntgen
bilderna. 

Åklagaren har också beslu
tat att på Björn Hurtigs begä
ran kalla PerArne Lönn
qvist, överläkare i barn
anestesi och intensivvård vid 
Astrid Lindgrens barnsjuk
hus, till förhör. Björn Hurtig 
är kritisk mot att utredning
en saknat experter på just 
barn, »bl a mot bakgrund av 
thiopentalets lipidvänlig
het«. 

Slutligen hade Björn Hurtig 
begärt att få tillgång till ett 
protokoll från ett möte som 
hölls på RMV redan i mars. 
Något sådant protokoll exi

sterar inte enligt åklagaren. 
Björn Hurtig ställer sig 
mycket frågande till detta 
och har nu begärt att ett så
dant skapas i efterhand.  

Med tanke på det ytterliga
re förhör som nu ska hållas 
inom ramen för förunder
sökningen, ett förhör där ad
vokaten »kommer att bere
das möjlighet att närvara«, 
och med tanke på att advoka
ten just nu är utomlands till 
den 19 januari, kan en försik
tig gissning vara att beslut i 
åtalsfrågan dröjer ytterligare 
en tid.

Sara Gunnarsdotter

En längre version av artikeln 
finns på Lakartidningen.se 

Astrid Lindgren-fallet

Åklagaren tillmötesgår advokatkrav
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Turbulens på Sundsvalls sjukhus


